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Soms zijn regels
hest moeilijk (2)

Ma her vorige schrijfsel, u weet wel, over wat te doen als de speler een bal aan-

raakt terwijl ze tussentijds in de beginpositie geplaatst worden, ontving ik ver-

schillende reacties.

wee licht ik er uit. Een ervaren arbi-

ter schreef dat hyy de tochchting by
arakel 5204 hid 2 van het Spel en Arbitrage
Reglement (SAR), dat gaat over het tos-
sentijds in de beginpositie plaatsen, wat
verwarrend vindt. Het artikel huidt: worden
de ballen tjdens een part) in de beginposi-
tie geplaatst, dan dient de eersrvolgende
carambole te voldoen aan het bepaalde in
hid 2. Dat wil zeggen dar er direct vanaf de
rode bal moet worden gespeeld. Dat geeft
weinig aanleiding tot misverstanden. De
toelichting gaat verder: maakt
de speler een four, dan i het
bepaalde met van tocpassing
op de tegenstander. Br is
muners geen sprake van sen
beginpositie. Het lijkt duide-
lijk genceg. Terwijl de arbicer
bezig is om de ballen "op te
zetten”, maake de speler een
fout waardoor de ander a1n
de beurt komt. De arbiter
moet het "opzetten’ wel voltooien maar
het is nu geen beginpositie meer, dus mag
er naar eigen keuze worden afgestoten,

Deze arbiter vindt deze tekst toch te ver-
warrend en niet duidelijk genoceg, Want, zo
schirijft hij, zo 1 het ak de ballen wegens
vastliggen 'opgezet’ moeten worden. Maar
als de speler één of meer ballen van de tafel

stoot, moeeten de ballen ook in de begin-
positie geplaatst worden en wit de rekst zou
te kunnen opmaken dat de tegenstander
die nu aan de beurt komt, dan niet ver-
plicht zou zijn om rechistreeks vanaf de
rode bal te spelen. Daarentegen kun je ook
stellen dat de ballen voor de tegenstander
in zijn beginpositie geplaatst worden, dus
moet hij direct van oed spelen, De brief-
schrijver geeft als zijn mening dat de tekst
van de toshchbmg biy art. 5204 hd 2 zou
mocten luiden: Worden tjdens een partij
de ballen oprieuw n de begimpositie
geplaatst dan moer de eerstvnlpende
carambole voldoen aan het bepaalde in art
5204 lid 2. Maar maakt de aan de beurt
zijnde speler, nadar de arbirer heeft aange-
vangen om de ballen in de beginpositie te
plaatsten, cen fout waardoor de beurt naar
de tegenstander gaat, dan is dit bepaaide
niet van toepassing voor de tegenstander.
Er is imers geen sprake meer van een
beginpositie, De nu 2an de beurt komende
regenstander gaat spelen vanal de posine,
die v&66r het maken van de fout nog als
positie voor de asnspeelbal werd aange-
merkt.

Wat deze arbiter schrijft is juist. Het crite-
rum is voor welke speler de ballen in de
beginpositie worden geplaatst. Eén ervaren
en goed opgeleide arbiter zal hier weinig

moeite mee hebben, Maar vazk genceg
staal er een gewoon tearm- of clublid aan
de rafel als arbater. Met wat minder kennis
van de arbimageregels onder de per. En dan
kan deze toelichting best voor verwarring
zorgen, En een wat meer uitgebreide toe-
lichting zow denk ik door velen op prijs
gesteld worden.

Een andere briefichrijver maakte mij actent
op een veel voorkomend four gedrag. Een
bal springt tjdens een partij uir. Die speler
die de bal van de tafel stoot, vange of raapt
heni op en plaatst die bal meteen vast op
de voorgeschreven stip Voorbeeld 2rspeler
maakt zijn laatste carambole maar de
tegenstander heeft nog de gelijkmakende
beurt, De speler die begounen is en zijn
laatste carambole heeft gemankt, is de arbi-
ter behulpzaam met het plaatsen van de
ballen. Wat doe je als arbiter in zo'n geval?
Als.de ballen, voordat hij ze aanraakee, cven
tot stilstand kwamen, kan zijn laatste
carambole niet meer herroepen worden. Je
kunt hem dus niet de beurt ontnemen
want hij 15 al klaar en de beurt is al overge-
gaan op de tegenstander, Je kunt er dus
eigentijk weinig mee. Waar je wel om moet
denken s, dat de speler een of meer ballen
beetpakt met wellicht bezwete: of vettige
handen. Daarmee kan hy ongeoordoofde
invioed uitoefenen op de loop van de bal-
len en daarmee de parti} van zijn tegen-
stander beinwloeden. Dat mag niet. Je zult
dus als arbiter de ballen even met een doek
moeten schoonwrijven. Ulteraard geef je
de speler een vermanmg. Doet zo'n speler
hes later roch weer, dan wordt het anders.
Dan worde her bewust onsportief gedrag.
Daar hoort een officiéle waarschuwing biy.
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